

Referat menighedsmøde 13. august 2025 kl 19.00

Til stede: Alfred Møller, Poul Erik Jensen, Lars Holm Hansen, Hanne Louise Rask, Anette Vest, Jens Staghøj Liisberg, Charlotte Kristiansen, Janni Torm og Majbritt Overgaard

1. Godkendelse af dagsorden: Dagsorden er godkendt

2. Til vedtagelse

- Skal vi indkøbe lamper til kirken? (Janni vil vise os nogle af lamperne):

Janni fremviser billeder fra andre kirker, hvor vi kan se, hvilke muligheder det giver for belysning i kirkerummet.

De anbefaler 8 lamper. Ved fire faste lamper og fire mobile (opladbare) vil det koste 13000,-

Poul Erik vil rette henvendelse til Hallund menighedsråd for at høre om vi skal dele lamperne. Janni vil indhente et tilbud fra leverandøren.

- Kirkegårdsvedtægter skal vedtages (se mail fra Charlotte til 8418 af 31. juli 2025 kl. 7:18):

Charlotte gennemgår kort vedtægterne og de ændringer, som er fra den forrige. Forslaget vedtages efterfølgende.

- Honorar til næstformand, 7.500 kr. årligt skal vedtages (næstformand må ifølge svar fra provstiet gerne modtage honorar):

Forslaget er vedtaget, næstformanden vil fremover modtage honorar på 7500 kr. årligt.

- Kvartalsrapport for 2. kvartal 2025 skal godkendes (se mail fra Jens til 8418 af 10. august 2025 kl. 21:33 og 21:43):

Kvartalsrapporten er godkendt uden anmærkninger.

- Skal vi tage imod et tilbud fra Hospice Vendsyssel om et foredrag om Hospice Vendsyssel og dagligdagen på hospice, og skal vi tage imod et tilbud om et kursus med titlen "Hjælp i den sidste tid"? (se mail af 14. maj 2025 kl. 13.51 fra Anni Hansen til 8418, selvom det er et foredrag mener jeg ikke, at det, emnemæssigt, hører til i Aktivitetsudvalget):

Hyggeklubben vil tilbyde foredraget. Majbritt vil undersøge dette.

- "Vedtægt mellem Øster Brønderslev og Hallund Sognes Menighedsråd vedrørende fælles organist og kirkesanger" skal vedtages:

Vedtægten vedtages dags dato.

- Vi skal vedtage, hvad vi vil gøre med de overskydende sten på kirkegården:

Stenene skal i størst mulig omfang genbruges til at dekorere kirkegården med. Charlotte påtager sig opgaven, når der er tid.

- Skal vi have et skilt ved parkeringspladsen mod vest med oplysninger om øvrige parkeringsmuligheder? (forslag fra Anette).

Alfred vil sørge for at vi får lavet et skilt, som henviser til parkeringspladsen mod øst.

- Der skal afsættes penge på budget 2026 til kalkning af kapellet (konstateret ved kirkesyn 2025):

Poul Erik er tovholder for at det medtages på budget 2026.

- Skal vi igangsætte et projekt vedr. opsætning af tagrender på kirkens våbenhus? (en beskrivelse af hvorledes det skal gøres findes i mail fra Erik Villy Rasmussen til 8418 af 25. juni 2025 kl. 15:36):

Alfred og Lars vil se på, hvilke muligheder der er. De vil melde tilbage til næste møde.

- Skal vi som kirke deltage i begivenheden #SlukSammen? (se mail fra Erik Villy Rasmussen til 8418 af 18. juni 2025 kl. 16:43):

Vi deltager ikke i begivenheden #SlukSammen i år.

- Skal vi indsende et høringssvar om de to nye lovforslag vedr. menighedsrådenes arbejde? (se mail fra Landsforeningen af Menighedsråd til 8418 af 1. juli 2025 kl. 16.37):

Vi indsender ikke høringssvar til lovforslaget.

3. Gennemførelse af case fra materialet "Det gode samarbejde", case 1, som jeg medbringer i fysisk form:

Punktet udsættes til næste møde.

4. Til orientering

1. Provstiet mener ikke, at det kan betale sig, at alle kirker i provstiet får samme pengeinstitut (se mail fra Erik Villy Rasmussen til 8418 af 14. maj 2025 kl. 14.45 med referat fra møde i provstiudvalget):

Tages til efterretning.

2. Der er møde i Repræsentantskabet for "Kirker på tværssamarbejdet" torsdag den 23. oktober 2025 kl. 19.00 - 21.00 i sognegården i Brønderslev (se mail fra Erik Villy Rasmussen til 8418 af 26. juni 2025 kl. 11:25):

Anette melder afbud til det, da der er menighedsrådsmøde samme dag.

3. Orientering om regler for, hvornår en opgave skal i udbud:

Menighedsrådet fastsætter selv retningslinierne. Er projektet dyrere end 500000 + moms skal de i udbud. Søger vi provstiet skal projekter over 50000 + moms i udbud.

Der er enighed om at bruge lokale håndværkere.

4. Bustur rundt til forskellige kirkegårde i stiftet for at studere muligheder for at gøre kirken "grønnere" (se mail fra Sofie Larsen Kure til 8418 af 19. juni 2025 kl. 14:45):

Der er tilmelding den 25. August, de menighedsrådsmedlemmer, som ønsker at deltage skal give besked til Jens.

5. Har nogen meldt sig til at deltage i konsulentrunde vedr. byggesager den 27. eller 28. august 2025?:

Ingen tilmeldte.

6. Genbrugsmøllen vil gerne modtage konfirmationskjoler (se mail fra Rikke Størup til 8418 af 16. juni 2025 kl. 13:47):

Anette vil lave et opslag til Lokalbladet, tavlen og Facebook.

7. Provstiet indbyder til reception i deres nye lokaler i Algade 69 i Brønderslev torsdag den 21. august 2025 kl. 17 – 19 (se mail fra Trine Nørgaard sendt til 8418 af 27. juni 2025 kl. 9:33):

Det er åbent for alle. Anette tager gave med.

5. Store Bededag (Charlotte):

Jens vil undersøge muligheden for at aflyse søndagsgudstjenesten. Beslutning tages til næste møde.

1. Eventuelt: Konfirmationsindskrivning den 31. August. Anette sørger for Foccacia

7. Næste møde

- Dato 10. September kl 19
- Ansvarlig for forplejning: Poul Erik

Jens Staghøj diisberg

Alfred Nørgaard

Hanne Rask.

Lars Holm Hansen

Anette Jesb.

Poul Erik Jensen

a. Møller